
 

 

 
Til Kultur- og Fritidsudvalgets medlemmer i Københavns Borgerrepræsentation. 
 
Vi havde i Vesterbro Lokaludvalg set frem til at deltage i arbejdet med Nattelivspolitikken for 
Københavns kommune. Et natteliv der med Kødbyen, Vega og bydelens mange værtshuse, cafeer 
og spillesteder spiller en stor rolle på Vesterbro. 
 
Vi har bemærket, at der har været visse problemer med at lande sådan en nattelivspolitik. Det vil 
være en god ide at inddrage os, og bydelens erfaringer i dette arbejde. 
 
Derfor deltog vi også i den udpegningsrunde, som samtlige lokaludvalg blev indbudt til at deltage i, 
og hvor der blev udpeget repræsentanter til det kommende Nattelivsudvalg. Her var der et flertal af 
lokaludvalgsformænd der mente, at det ville være naturligt, at vi også deltog i dette udvalg med en 
lokal beboer fra Vesterbro. 
 
Stor var derfor vores forundring, da BR på deres møde den 20. januar 2022 vedtog, at der 
udelukkende skulle deltage beboerrepræsentanter fra restriktionszonerne.  
 
Vi mener, at det giver en skævvridning af arbejdet. Det bliver naturligt, at der bliver fokuseret på de 
mest negative konsekvenser af nattelivet i de dele af byen, hvor det organiserede natteliv er mest 
ekstensivt - og hvor der er en overflod af ungdommelig uorganiseret fest. 
På den måde, bliver arbejdet ikke repræsentativt for andre bydele. 
 
Hvis der på et tidspunkt skal laves Nattelivspolitik for andre end indbyggerne i Indre By, så deltager 
vi gerne i dette arbejde, og vi vil se frem til at blive inviteret ind i dette. 
 
Med venlig hilsen 
Thomas Egholm 
Formand for Vesterbro Lokaludvalg 
 


